



Foreningen Skanderborg Vandsamarbejde

De almene vandværker i Skanderborg Kommune

15.juni2023

Mødedato og sted: mandag den 13 juni 2023 kl 17, Fælleden

Mødedeltagere:

Ejer-Baunehøj: Henning Jeppesen (Tåning) - (jeppesenhening@gmail.com)

Galten-Skovby-Låsby: Kim Kusk Mortensen (Galten) - (kkm@au.dk)

Himmelbjerget: Steffen Gram Lauritsen (Gl. Rye) - (Steffen.Gram.Lauridsen@rsyd.dk)

Hørning: Finn Sørensen (Gl. Hørning) - (fsoe899@gmail.com)

Ry: Niels Brinch (Ry) - (brinch@brinchvenlig.dk)

Skanderborg: Kirsten Wildner (Foerlev) - (kirstenwildner@gmail.com)

Skanderborg Forsyning: Benny Nielsen - (ben@herningvand.dk)

Fraværende:

Ingen

Kopi af mødereferat:

Alle mødedeltagere.

De almene vandværker i Skanderborg Kommune,

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat fra møde nr. 25
2. Opfølgning på vores møde med forvaltningen
3. Diskussion omkring det fremtidige samarbejde med forvaltningen
 - a. Hvad ønsker vi af forvaltningen
 - b. Hvad kan vi bidrage med - proces, økonomi mv.
 - c. Kommende møder med forvaltningen - kalenderymnastik
4. Status på arbejdet med vandforsyningsstruktur
5. Kommende vandforsyningsplan – hvordan skal vi arbejde med det
6. Takstblade – skal vi gøre mere
7. Andre emner vi skal have den fremtidige dagsorden
8. Kommende møder - kalenderymnastik
9. Evt

Ad1. Godkendelse af referat fra møde nr. 25

Referat nr 25 godkendt og er på hjemmesiden.

Ad2 . Opfølgning på vores møde med forvaltningen

Alle syntes vi havde haft et godt møde, som tegner godt for det fremtidige samarbejde.

Ad3. Diskussion omkring det fremtidige samarbejde med forvaltningen

Alle er enige om at vi skal samarbejde omkring indsatsplanerne og arbejde for at der kommer fremdrift i dem. Vi skal måske diskutere om vi skal fortsætte den meget ambitiøse linje, der indtil videre er anvendt. Andre kommuner har kun lavet BNBO beskyttelse. Vi diskuterede om vandsamarbejdet i stedet skulle købe jorden, Dette vil kræve en vedtægtsændring.



Foreningen Skanderborg Vandsamarbejde

De almene vandværker i Skanderborg Kommune

Hvis det er nødvendigt må vi eventuelt ud og ændre vores vedtægter for at få vedtægterne til at passe sammen med arbejdet.

Vi planlægger med at have et møde i kvartalet i resten af 2023.

Ad4 Status på arbejdet med vandforsyningsstruktur

Dette punkt tages op med kommunen.

Ad5. Kommende vandforsyningsplan – hvordan skal vi arbejde med det

Dette punkt tages op med kommunen.

Ad6. Takstblade – skal vi gøre mere

Flere har fået godkendt deres takstblade nu.

Ud over den skabelon der ligger på hjemmesiden, gør vi ikke mere.

Ad7. Andre emner vi skal have den fremtidige dagsorden

Punktet tages op løbende.

Ad8. Kommende møder - kalenderymnastik

Møde med kommunen vi starter med at planlægge 2 møder i år:

24.08.2023

08.10.2023

Bestyrelsesmøde:

13.09.2023

Ad9. Evt.

Økonomi

Alle vandværker har betalt. Et af vandværkerne havde betalt uden moms, det bliver der rettet op på.

Hørning: Der er opstået usikkerhed om hvor man henter sit vand Gl. Hørning har nogle ledninger der er utætte, de er ved at renovere deres ledningsnet, hvor man kan skyde en ny ledning inden i den gamle, så der ikke kommer så meget gravearbejde. Der er TRI på HWAM' s grund.

Ry: Boes Vandværk forventes nedlagt og overgå til at være distributionsværk. Der er udbetalt erstatning til beskyttelse af Boes kr. 7.000. Heldigvis er det en lille erstatning.

Gl Ry: Fuglsang og Glarbo vandværk er startet en åben dialog, da de to vandværker ligger ret tæt på hinanden